


             
 

Tenth Conference of States Parties to the Arms Trade Treaty (CSP10) 

Practical ATT Implementation in Fragile Situations 

La mise en œuvre concrète du TCA dans les contextes fragiles. 

Monday 19th August 2024, 13:15 – 14:45 

Room C, Centre International de Conférences Genève, Geneva. 

Fragile and conflict-affected situations are among the most important for effective ATT implementation, 

though also the most challenging. In its ten years of life, ATT implementing measures showed their capacity 

of reducing armed violence, preventing harm among people and communities and diversion. With the new 

focus of the ATT institutional machinery on the practical implementation of the ATT, this event will discuss 

the practical challenges, opportunities and benefits for the practical and concrete implementation of the ATT 

in fragile and conflict-affected situations. 

This will be an occasion for different stakeholders, including representatives of all states – including Parties 

and Signatories to the ATT – implementers, advisors or funders, to share their experience with or in fragile 

situations. Active participation from the audience is welcomed. 

-- 

Les contextes de conflit et les contextes fragiles sont parmi les plus importants pour une mise en œuvre 

effective du Traité sur le commerce des armes (TCA), bien qu’également les plus difficiles. Au cours de ses dix 

années d’existence, les mesures de mise en œuvre du TCA ont démontré leur capacité à réduire la violence 

armée, à prévenir les dommages causés aux personnes et aux communautés, et à empêcher le 

détournement d’armes. Avec le nouveau focus de la machinerie institutionnelle du TCA sur la mise en œuvre 

pratique du traité, cet événement abordera les défis, opportunités et bénéfices pratiques et concrets de la 

mise en œuvre du TCA dans les contextes fragiles et affectés par des conflits. 

Cette rencontre sera l’occasion pour différents acteurs, notamment des représentants de tous les États – y 

compris les Etats Parties et les Etats Signataires du TCA – les acteurs de mise en oeuvre, les conseillers ou les 

bailleurs de fonds, de partager leur expérience dans ou avec les contextes fragiles. La participation active du 

public est encouragée. 

Speakers 

▪ Samuel Williams Yeboah, Executive Secretary of Ghana’s Small Arms Commission. 

 

▪ Alistair Gee, Executive Director at Centre for Armed Violence Reduction (CAVR). 

 

▪ Hélène Kuperman, Head of MAG Europe Office, Mines Advisory Group (MAG). 

 

▪ Chair: Hardy Giezendanner, Senior Researcher at UNIDIR’s Conventional Arms and Ammunition 

Programme. 

 


